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The International System Safety Society, Canada Chapter Presents: 

Patient Safety in Canada

Presenter:
Laurel Taylor, Canadian Patient Safety Institute 
Date:

Thursday, March 25, 2010

Time:

12:00 p.m.

Cost:

Lunch included for those who register by March 18th 
$10.00 for System Safety Society members
$15.00 for non-members



Free for students

Location:
RCAF Officer's Mess, 3rd Floor Control Tower + Annex
158 Gloucester Street, Ottawa, Ontario

 

System Safety Noontime Seminars

It’s the same in many professions, from using new air navigation equipment to assessing a new nuclear power plant design, from ensuring proper patient treatment to reporting on human factors and organizational management.  As system safety professionals, we all can strengthen our knowledge if we learn from each other.  Consider attending a System Safety noontime seminar outside your chosen discipline – you’ll be surprised at the transferability of safety concepts between industries!

Abstract

Patient safety is one of the most important healthcare issues of our time.  It is estimated that between 9,250 and 23,750 hospital patients die each year from a preventable adverse event.  The consequences of these adverse events include prolonged length of stay in hospital, varying degrees of injury and in some instances death.  The Canadian Patient Safety Institute’s (CPSI) vision defines what CPSI aspires to become, to achieve and to create.  Our vision vividly captures the passion, intensity and commitment of everyone who comes in contact with the system.  We envision a Canadian health system where patients, providers, government and others work together to build and advance a safer health system; where those working in the healthcare sector take pride in their ability to deliver the safest and highest quality of care possible; and, where every Canadian can be confident that the care they receive is the safest in the world. This talk will focus on the initiatives being undertaken at the Canadian Patient Safety Institute in realizing the vision of a safer healthcare system in Canada.

Biography Laurel Taylor, Canadian Patient Safety Institute

Laurel Taylor joined CPSI in May, 2008, as the Director of Operations (Ottawa).  Previously, Laurel was an Assistant Professor at McGill University, and remains an Adjunct Professor.  She is a Canadian Harkness Associate in Healthcare Policy (2006) and has expertise in organizational theory and practice in health care.  Her specific interests centre on improving the quality and safety of health care delivery in Canada, particularly through promotion and integration of patient safety practice and education for care providers, managing organizational change, and understanding the impact of policy on health care delivery. 
Seminar Schedule

11:30 a.m. to 12:00 p.m.
Registration and light lunch

12:00 p.m. to 12:05 p.m.
Welcome and Introduction

12:05 p.m. to 12:45 p.m.
Presentation

12:45 p.m. to 12:55 p.m.
Questions & Answers

12:55 p.m. to 13:00 p.m.
Closing Remarks

Pre-registration details 

Deadline: Thursday March 18 2010

Please send an e-mail to Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca titled ‘Pre-registration – noontime seminar March 25 2010’ with your contact information (name, phone, title, company) and your chosen method of payment, which will constitute your pre-registration.  

WALK-INS WELCOME (but you might not be fed)

Payment by 

· Credit card via Paypal ECC_SSS@yahoo.ca 

· Cash\cheque at the door 

Receipts will be given.

Please address any questions on the registration process to either Gerry Einarsson (einargk@rogers.com) or Tanya Hewitt (Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca). 

Please let Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com ) know if you wish to participate in the seminar remotely – we will send you details.

For Chapter information visit our website at: http://canada.system-safety.org/
__________________________________________________________________________

L’International System Safety Society, section du Canada, présente l’atelier intitulé : 

La sécurité des patients au Canada (Patient safety in Canada)

Présentateur :
Laurel Taylor, Institut canadien pour la sécurité des patients
Date :

Le jeudi 25 mars 2009

Heure :

Midi

Coût :

Le lunch est inclus pour ceux qui s’inscrivent avant le 18 mars.
10 $ pour les membres de la Société
15 $ pour les non-membres



Gratuit pour les étudiants

Emplacement :
Mess des officiers de l’ARC, 3e étage, tour de contrôle et annexe
158, rue Gloucester, Ottawa (Ontario)

 

Séminaires sur la sécurité des systèmes

De nombreuses professions ont ce point en commun, qu’il s’agisse d’utiliser un nouvel équipement de navigation aérienne, d’évaluer un concept innovateur de centrale nucléaire, d’assurer le traitement approprié d’un patient ou de rédiger un rapport sur les facteurs humains et la gestion organisationnelle. En tant que professionnels du domaine de la sécurité des systèmes, nous pouvons tous apprendre les uns des autres. Envisagez de participer à un séminaire sur la sécurité des systèmes qui ne fait pas partie de votre domaine professionnel : vous serez surpris de constater à quel point les mêmes concepts sur la sécurité peuvent s’appliquer à différents types d’industries!

Résumé

De nos jours, la sécurité des patients est l’une des questions les plus importantes en matière de soins de santé. Nous estimons qu’entre 9 250 et 23 750 personnes hospitalisées meurent chaque année d’un événement indésirable qui aurait pu être évité. Parmi les conséquences liées à ces événements, on trouve un plus long séjour à l’hôpital, des blessures variées et, dans certains cas, la mort. La vision de l’Institut canadien pour la sécurité des patients (ICSP) définit ce que l’ICSP veut devenir, réaliser et créer. Notre vision représente de façon très vivante la passion, l’intensité et l’engagement de tous ceux qui entrent en contact avec notre système. Nous imaginons un système de santé canadien au sein duquel les patients, les fournisseurs, le gouvernement et les autres travaillent ensemble pour extraire un système sécuritaire, au sein duquel les travailleurs sont fiers de leur capacité à fournir les soins les plus sécuritaires et de la meilleure qualité possible et où tous les Canadiens sont assurés de recevoir les soins les plus sécuritaires au monde. Ce séminaire traitera des initiatives prises à l’Institut canadien pour la sécurité des patients afin de réaliser notre vision d’un système de santé canadien sécuritaire.
Biographie de Laurel Taylor, Institut canadien pour la sécurité des patients

Laurel Taylor est directrice des opérations de l’ICSP à Ottawa depuis le mois de mai 2008. Avant de se joindre à l’ICSP, Laurel était professeure adjointe à l’Université McGill, où elle occupe encore les fonctions de professeure auxiliaire. Elle est une associée canadienne Harkness dans le domaine de la politique en matière de soins de santé (2006) et elle possède une expertise en théorie et en pratique organisationnelles en matière de soins de santé. Elle s’intéresse tout particulièrement à la qualité et à la sécurité de la prestation des soins de santé au Canada, surtout par la promotion et l’intégration des pratiques en matière de sécurité des patients et de la formation pour les fournisseurs de soins de santé, de la gestion des changement de l’organisation et de la compréhension de la politique de prestation de soins de santé.

Horaire du séminaire

De 11 h 30 à 12 h.
Inscription et léger goûter

De 12 h à 12 h 5.
Mot d’ouverture et introduction

De 12 h 5 à 12 h 45.
Présentation

De 12 h 45 à 12 h 55.
Questions et réponses

De 12 h 55 à 13 h.
Mot de la fin

Détails sur l’inscription au préalable 

Date limite : le jeudi 18 mars 2010

Veuillez envoyer un courriel intitulé « Inscription au préalable – séminaire du midi le 25 mars 2010 » à Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca avec vos coordonnées (nom, numéro de téléphone, titre, entreprise) et votre méthode de paiement. Ce courriel constituera votre inscription au préalable.  

BIENVENUE AUX VISITEURS (mais nous n’aurons peut-être pas de nourriture pour vous)

Modes de paiement

· Carte de crédit au moyen de Paypal ECC_SSS@yahoo.ca 

· Argent comptant ou chèque à l’entrée 

Des reçus seront fournis.

Si vous avez des questions au sujet du processus d’inscription, vous pouvez communiquer avec Gerry Einarsson (einargk@rogers.com) ou Tanya Hewitt (Tanya.hewitt@cnsc-ccsn.gc.ca) 

Veuillez informer Guy Boone (GuyBoone@Gmail.com)  si vous désirez participer à ce séminaire à distance. Nous vous enverrons les détails dont vous aurez besoin.

Pour obtenir des renseignements sur notre section, visitez notre site Web au : http://canada.system-safety.org/
